
PROTOKÓŁ NR 0052/XXV/09 
 
 
 

Z SESJI RADY GMINY MIŁORADZ 
 
 

z dnia 27 czerwca 2009 roku 
 

 
UCHWAŁA NR XXV/202/09 
UCHWAŁA NR XXV/203/09 
UCHWAŁA NR XXV/204/09 
UCHWAŁA NR XXV/205/09 
UCHWAŁA NR XXV/206/09 
UCHWAŁA NR XXV/207/09 
UCHWAŁA NR XXV/208/09 
UCHWAŁA NR XXV/209/09 
UCHWAŁA NR XXV/210/09 
UCHWAŁA NR XXV/211/09 
UCHWAŁA NR XXV/212/09 
UCHWAŁA NR XXV/213/09 
UCHWAŁA NR XXV/214/09 
UCHWAŁA NR XXV/215/09 
UCHWAŁA NR XXV/216/09 
UCHWAŁA NR XXV/217/09 
UCHWAŁA NR XXV/218/09 
UCHWAŁA NR XXV/219/09 
UCHWAŁA NR XXV/220/09 
UCHWAŁA NR XXV/221/09 
UCHWAŁA NR XXV/222/09 
UCHWAŁA NR XXV/223/09 
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Proponowany porządek obrad: 
1. Otwarcie obrad. 
2. Stwierdzenie prawomocności. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołów z XXIII i XXIV sesji. 
5. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady. 
6. Informacje Wójta Gminy o pracach między sesjami. 
7. Zapytania i interpelacje. 
8. Uchwały: 
a. Nr XXV/ /09  - podjęcie uchwały w sprawie zasad wynagradzania 

nauczycieli, ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe 
warunki przyznawania nauczycielom dodatku motywacyjnego, funkcyjnego i 
za warunki pracy oraz niektórych innych składników wynagrodzenia. 

b. Nr XXV/ /09  - podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości 
odpłatności za pobyt dziecka w przedszkolu. 

c. Nr XXV/ /09  - podjęcie uchwały w sprawie zmiany do Uchwały Nr 
XXII/179/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 6 marca 2009r.w sprawie 
zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości  Bystrze (zmiana I). 

d. Nr XXV/ /09  - podjęcie uchwały w sprawie zmiany do Uchwały Nr 
XXII/180/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 6 marca 2009r. w sprawie 
zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości  Gnojewo (zmiana I). 

e. Nr XXV/ /09  - podjęcie uchwały w sprawie zmiany do Uchwały Nr 
XXII/181/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 6 marca 2009r. w sprawie 
zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości  Kończewice (zmiana I). 

f. Nr XXV/ /09  - podjęcie uchwały w sprawie zmiany do Uchwały Nr 
XXII/182/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 6 marca 2009r. w sprawie 
zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości  Mątowy Małe (zmiana I). 

g. Nr XXV/ /09  - podjęcie uchwały w sprawie zmiany do Uchwały Nr 
XXII/183/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 6 marca 2009r. w sprawie 
zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości  Mątowy Wielkie(zmiana I). 

h. Nr XXV/ /09  - podjęcie uchwały w sprawie zmiany do Uchwały Nr 
XXII/184/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 6 marca 2009r. w sprawie 
zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości  Miłoradz (zmiana I). 

i. Nr XXV/ /09  - podjęcie uchwały w sprawie zmiany do Uchwały Nr 
XXII/185/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 6 marca 2009r. w sprawie 
zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości  Pogorzała Wieś (zmiana I). 

j. Nr XXV/ /09  - podjęcie uchwały w sprawie zmiany do Uchwały Nr 
XXII/186/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 6 marca 2009r. w sprawie 
zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości  Stara Kościelnica (zmiana I). 

k. Nr XXV/ /09  - podjęcie uchwały w sprawie zmiany do Uchwały Nr 
XXII/187/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 6 marca 2009r. w sprawie 
zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości  Stara Wisła (zmiana I). 



 3 

l. Nr XXV/ /09  - podjęcie uchwały w sprawie zmiany do Uchwały Nr 
XX/163/08 Rady Gminy Miłoradz z dnia 20 grudnia 2008r. w sprawie 
uchwalenia gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 
alkoholowych na 2009 rok. 

m. Nr XXV/ /09  - podjęcie uchwały w sprawie nadania Aktu o utworzeniu i  
Statutu Gminnej Bibliotece Publicznej w Miłoradzu. 

n. Nr XXV/ /09  - podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości 
gruntowej uŜytkownikowi wieczystemu. 

o. Nr XXV/ /09  - podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zaciągnięcia 
poŜyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Gdańsku na sfinansowanie wydatków związanych z inwestycją 
„Remont odŜelaziaczy w hydroforni  Mątowy Wielkie”. 

p. Nr XXV/ /09  - podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
w roku 2009 przez Gminę Miłoradz dla Powiatu Malborskiego. 

q. Nr XXV/ /09  - podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
w roku 2009 przez Gminę Miłoradz dla Powiatu Malborskiego. 

r. Nr XXV/ /09  - podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na 
wyodrębnienie w budŜecie Gminy Miłoradz środków stanowiących fundusz 
sołecki w roku budŜetowym 2010. 

s. Nr XXV/ /09  - podjęcie uchwały w sprawie obsługi bankowej budŜetu. 
t. Nr XXV/ /09  - podjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy na 

rok 2009 (zmiana III). 
u. Nr XXV/ /09  - podjęcie uchwały w sprawie zmiany załącznika do Uchwały 

Nr XX/167/08 z dnia 20 grudnia 2008 roku w sprawie uchwalenia budŜetu 
Gminy Miłoradz na rok 2009 (zmiana III). 

9. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
10. Wolne wnioski i oświadczenia. 
11. Zakończenie obrad.  
         
 
 
Ad. 1 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska otworzyła XXV Sesję Rady Gminy Miłoradz. 
 
Ad. 2 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska powitała przybyłych Radnych, Wójta Gminy, zaproszonych gości, 
Sołtysów i pracowników urzędu (listy obecności stanowią załącznik Nr 1 i 2 do 
protokołu), stwierdziła na podstawie listy obecności radnych prawomocność 
obrad – na stan 15 radnych udział w posiedzeniu bierze 14 radnych. 
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Ad. 3 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska odczytała porządek obrad XXV Sesji, następnie zapytała, kto z radnych 
ma uwagi do porządku obrad. 
 
Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński poprosił o przyjęcie do porządku obrad  
dwóch projektów uchwał: 
� w sprawie: udzielenia pomocy finansowej w roku 2009 przez Gminę 

Miłoradz dla Powiatu Malborskiego. 
Wyjaśnił, Ŝe Starosta Powiatu Malborskiego zwrócił się z prośbą o udzielenie 
pomocy finansowej. Pozyskane od gminy środki finansowe zostaną 
przeznaczone na remont dróg powiatowych. 
� w sprawie: powołania Zastępcy Kierownika Urzędu Stanu Cywilnego w 

Miłoradzu. 
Wyjaśnił, Ŝe w celu zapewnienia ciągłości pracy USC naleŜy powołać zastępcę, 
gdyŜ osoba zastępująca Panią Janinę Gryzło przebywa na długotrwałym 
zwolnieniu lekarskim i taki stan ma niekorzystny wpływ na zapewnienie 
ciągłości pracy tego wydziału.  
Więcej uwag nie wniesiono. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska poddała pod głosowanie wniosek Wójta Gminy Tadeusza Bilińskiego o 
dodanie do porządku obrad uchwały w sprawie: udzielenia pomocy finansowej 
w roku 2009 przez Gminę Miłoradz dla Powiatu Malborskiego.  
 
Wniosek Wójta Gminy Pana Tadeusza Bilińskiego o dodanie do porządku 
obrad uchwały w sprawie: udzielenia pomocy finansowej w roku 2009 przez 
Gminę Miłoradz dla Powiatu Malborskiego w głosowaniu jawnym został 
przyj ęty jednogłośnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska poddała pod głosowanie wniosek Wójta Gminy Tadeusza Bilińskiego o 
dodanie do porządku obrad uchwały w sprawie: powołania Zastępcy 
Kierownika Urzędu Stanu Cywilnego w Miłoradzu.  
 
Wniosek Wójta Gminy Pana Tadeusza Bilińskiego o dodanie do porządku 
obrad uchwały w sprawie: powołania Zastępcy Kierownika Urzędu Stanu 
Cywilnego w Miłoradzu w głosowaniu jawnym został przyjęty jednogłośnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska zapytała, kto z radnych jest za przyjęciem porządku obrad z 
proponowanymi zmianami: dopisanie projektu uchwały w punkcie 8, 
podpunkcie „p” (w sprawie: udzielenia pomocy finansowej w roku 2009 przez 
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Gminę Miłoradz dla Powiatu Malborskiego) oraz dopisanie projektu uchwały w 
punkcie 8, podpunkcie „w” (w sprawie: powołania Zastępcy Kierownika Urzędu 
Stanu Cywilnego w Miłoradzu). 
 
Porządek obrad XXV Sesji Rady Gminy Miłoradz z proponowanymi 
zmianami w głosowaniu jawnym został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad. 4 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska zwróciła się do Radnych, czy wnoszą uwagi do protokołów z 
poprzednich Sesji XXIII i XXIV.  
Uwag nie wniesiono. 
 
Protokoły z XXIII i XXIV Sesji Rady Gminy Miłoradz w głosowaniu 
jawnym zostały przyjęte jednogłośnie. 
 
Ad. 5 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska poinformowała radnych, Ŝe w okresie między sesjami uczestniczyła w 
spotkaniu w Starostwie Powiatowym w Malborku na temat remontu drogi 
powiatowej od skrzyŜowania z drogą krajową nr 22 do Urzędu Gminy w 
Miłoradzu. Na spotkaniu Starosta Powiatu Malborskiego zwrócił się z prośbą o 
skierowanie dodatkowych środków finansowych przez gminy z przeznaczeniem 
na remonty dróg w powiecie. 
Ponadto poinformowała, Ŝe w związku z rozstrzygnięciem nadzorczym 
Wojewody Pomorskiego do porządku obrad zostały wprowadzone poprawione 
projekty uchwał w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli i odpłatności 
rodziców za pobyt dziecka w przedszkolu. Ponadto zgodnie z zaleceniami 
Departamentu Rozwoju Obszarów Wiejskich wydłuŜono okres obowiązywania  
„Planów Odnowy Wsi” do 2016 roku. 
 
Ad. 6 
Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński przedstawił informację o swojej 
działalności i realizacji zadań w okresie między sesjami.  
Poinformował radnych o nowym składzie komisji Rozwiązywaniu Problemów 
Alkoholowych, przewodniczącą została Pani Teresa Michalak, w nowym 
składzie nie ma Ŝadnego księdza, a jest policjantka, która nie jest bezpośrednio 
związana z gminą Miłoradz. 
Ponadto stwierdził, Ŝe koszt remontu drogi powiatowej, na który wstępnie nasza 
gmina miała przeznaczyć 1.900.000 zł, a gmina Stare Pole 1.700.000 zł, w 
wyniku dofinansowania przez Urząd Marszałkowski udział Gminy Miłoradz 
spadł do poziomu 327.500zł. Przetarg odbędzie się 23 lipca o godzinie 10.30. 
Prace na drodze powiatowej mają być zakończone w połowie października. 



 6 

Droga będzie na całej długości wzmocniona krawęŜnikami oraz powstaną nowe 
zatoczki autobusowe. 
Poinformował, Ŝe odbyło się spotkanie członków OSP Miłoradz w sprawie 
wyboru Komendanta OSP Miłoradzu, wyboru nie dokonano, brak chętnych 
kandydatów na to stanowisko. 
Stwierdził, Ŝe wybrano 40 rodzin, którym zostały przyznane komputery w 
programie cyfrowo połączeni. Ponadto stwierdził ,Ŝe z programu nie mogą 
korzystać mieszkańcy Pogorzałej Wsi poniewaŜ nie mają dostępu do Internetu.   
Poinformował, Ŝe kapliczka przydroŜna w Gnojewie będzie odrestaurowana, 
konserwacja będzie współfinansowana przez Polsko-Niemiecką Fundacje 
Ochrony Zabytków Kultury. Następną sprawę jaką poruszył jest konserwacja 
Ossorium w Bystrzu, ww. fundacja wyraziła wstępną aprobatę konserwacji tego 
obiektu. 
Poinformował, Ŝe rozpoczęto prace nad oddzieleniem biblioteki publicznej od 
Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu, w wyniku podziału powstaną dwie 
oddzielne jednostki. 
Stwierdził, Ŝe  ksiądz proboszcz z Miłoradza podejmuje prace w celu 
przekształcenia plebani w Mątowach Wielkich na dom pielgrzyma. 
Przedstawił informację o programie „LEADER”, środki finansowe jakie moŜna 
pozyskać to 3mln659tyś892 zł. Wstępnie wymienione środki pienięŜne 
podzielona na następujące zadania: 

• Odnowa wsi – 2mln196tyś zł 
• Małe projekty - 732tyś zł. 
• Mikroprzedsiębiorczość – 286tyś856zł 
• RóŜnicowanie w kierunku działalności nierolniczej - 286tyś856zł 

 
Ad. 7 
Radny Pan Wacław Podgórski zapytał się, czy istnieje moŜliwość 
podwyŜszenia komina w Szkole Podstawowej w Kończewicach, który obecnie 
jest remontowany. 
Ponadto poprosił o wyjaśnienie jakie składowe mają wpływ na wysoką stawkę 
za 1m3 odprowadzanych ścieków. 
 
Radna Pani Anna Grabowska poprosiła o informację w sprawie braku 
pojemników na śmieci segregowane na terenie osiedla w Miłoradzu oraz 
poprosiła o informację w sprawie zamontowania oświetlenia przy garaŜach na 
osiedlu. 
 
Sołtys wsi Bystrze Pani Ewa Buniek Tönges zapytała się, czy istnieje 
moŜliwość przeniesienia tablicy informacyjnej pod sklep. 
Poprosiła o skierowanie do sołectwa pracowników robót publicznych, którzy 
pomogliby w oczyszczeniu stawku. 
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Sołtys Starej Wisły Pan Karol Kurek poprosił o usunięcie z terenu boiska 
złoŜonych krawęŜników, które są zagroŜeniem dla grającej tam młodzieŜy. 
 
Sołtys Pogorzałej Wsi Pan Jacek Wojciechowski poinformował, Ŝe tablica 
informacyjna jest w złym stanie oraz poprosił o wykoszenie placu zabaw. 
 
Radny Pan Tadeusz Majewski poprosił aby podjąć działania do zamontowania 
przy drodze krajowej nr 22 tablic informujących o rezerwacie mątowskim i 
„witaczy” Gminy Miłoradz. 
 
Radny Pan Władysław Strąk poinformował, Ŝe zamontowane czujniki 
zmierzchowe, które regulują zapalanie i gaszenie oświetlenia ulicznego, za 
wcześnie zapalają lampy. Jest to strata pieniędzy na energię elektryczną.  
 
Ad. 8 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska poprosiła Z-cę Przewodniczącego Rady Gminy Pana Ryszarda Bolka o 
prowadzenie dalszej części obrad. 
 
a. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie zasad wynagradzania nauczycieli, ustalenia 
regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania 
nauczycielom dodatku motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy oraz 
niektórych innych składników wynagrodzenia. 
Projekt uchwały był omawiany na posiedzeniu Komisji Społecznej, w uchwale 
poprawiono lub usunięto zapisy, które zakwestionował Wojewoda Pomorski. 
Rozstrzygnięcie nadzorcze stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XXV/202/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 27 czerwca 2009 
roku  w sprawie zasad wynagradzania nauczycieli, ustalenia regulaminu 
określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania 
nauczycielom dodatku motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy 
oraz niektórych innych składników wynagrodzenia w głosowaniu jawnym 
została przyjęta jednogłośnie. 
 
b. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości odpłatności za pobyt dziecka w 
przedszkolu. 
Projekt uchwały był omawiany na posiedzeniu Komisji Społecznej, w uchwale 
uzupełniono zapisy, o których brak wnioskował Wojewoda Pomorski. 
Rozstrzygnięcie nadzorcze stanowi załącznik nr 4 do protokołu. Informacja 
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Dyrektora Zespołu Szkolno Przedszkolnego w Miłoradzu o dodatkowych 
zajęciach ponad podstawę programową stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XXV/203/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 27 czerwca 2009 
roku  w sprawie ustalenia wysokości odpłatności za pobyt dziecka w 
przedszkolu w głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
c. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie zmiany do Uchwały Nr XXII/179/09 Rady Gminy 
Miłoradz z dnia 6 marca 2009r.w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 
Miejscowości  Bystrze (zmiana I). 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XXV/204/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 27 czerwca 2009 
roku  w sprawie zmiany do Uchwały Nr XXII/179/09 Rady Gminy Miłoradz 
z dnia 6 marca 2009r.w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości  
Bystrze (zmiana I) w głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
d. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie zmiany do Uchwały Nr XXII/180/09 Rady Gminy 
Miłoradz z dnia 6 marca 2009r. w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 
Miejscowości  Gnojewo (zmiana I). 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XXV/205/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 27 czerwca 2009 
roku  w sprawie zmiany do Uchwały Nr XXII/180/09 Rady Gminy Miłoradz 
z dnia 6 marca 2009r. w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 
Miejscowości  Gnojewo (zmiana I) w głosowaniu jawnym została przyj ęta 
jednogłośnie. 
 
e. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie zmiany do Uchwały Nr XXII/181/09 Rady Gminy 
Miłoradz z dnia 6 marca 2009r. w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 
Miejscowości  Kończewice (zmiana I). 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XXV/206/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 27 czerwca 2009 
roku  w sprawie zmiany do Uchwały Nr XXII/181/09 Rady Gminy Miłoradz 
z dnia 6 marca 2009r. w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 
Miejscowości  Kończewice (zmiana I) w głosowaniu jawnym została 
przyj ęta jednogłośnie. 
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f. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie zmiany do Uchwały Nr XXII/182/09 Rady Gminy 
Miłoradz z dnia 6 marca 2009r. w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 
Miejscowości  Mątowy Małe (zmiana I).  
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XXV/207/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 27 czerwca 2009 
roku  w sprawie zmiany do Uchwały Nr XXII/182/09 Rady Gminy Miłoradz 
z dnia 6 marca 2009r. w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 
Miejscowości  Mątowy Małe (zmiana I) w głosowaniu jawnym została 
przyj ęta jednogłośnie. 
 
g. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie zmiany do Uchwały Nr XXII/183/09 Rady Gminy 
Miłoradz z dnia 6 marca 2009r. w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 
Miejscowości  Mątowy Wielkie (zmiana I). 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XXV/208/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 27 czerwca 2009 
roku  w sprawie zmiany do Uchwały Nr XXII/183/09 Rady Gminy Miłoradz 
z dnia 6 marca 2009r. w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 
Miejscowości  Mątowy Wielkie (zmiana I) w głosowaniu jawnym została 
przyj ęta jednogłośnie. 
 
h. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie zmiany do Uchwały Nr XXII/184/09 Rady Gminy 
Miłoradz z dnia 6 marca 2009r. w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 
Miejscowości  Miłoradz (zmiana I). 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XXV/209/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 27 czerwca 2009 
roku  w sprawie zmiany do Uchwały Nr XXII/184/09 Rady Gminy Miłoradz 
z dnia 6 marca 2009r. w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 
Miejscowości  Miłoradz (zmiana I) w głosowaniu jawnym została przyj ęta 
jednogłośnie. 
 
i. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie zmiany do Uchwały Nr XXII/185/09 Rady Gminy 
Miłoradz z dnia 6 marca 2009r. w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 
Miejscowości  Pogorzała Wieś (zmiana I). 
Uwag nie wniesiono. 
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Uchwała Nr XXV/210/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 27 czerwca 2009 
roku  w sprawie zmiany do Uchwały Nr XXII/185/09 Rady Gminy Miłoradz 
z dnia 6 marca 2009r. w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 
Miejscowości  Pogorzała Wieś (zmiana I) w głosowaniu jawnym została 
przyj ęta jednogłośnie. 
 
j. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie zmiany do Uchwały Nr XXII/186/09 Rady Gminy 
Miłoradz z dnia 6 marca 2009r. w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 
Miejscowości  Stara Kościelnica (zmiana I). 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XXV/211/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 27 czerwca 2009 
roku  w sprawie zmiany do Uchwały Nr XXII/186/09 Rady Gminy Miłoradz 
z dnia 6 marca 2009r. w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 
Miejscowości  Stara Kościelnica (zmiana I) w głosowaniu jawnym została 
przyj ęta jednogłośnie. 
 
k. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie zmiany do Uchwały Nr XXII/187/09 Rady Gminy 
Miłoradz z dnia 6 marca 2009r. w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 
Miejscowości  Stara Wisła (zmiana I). 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XXV/212/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 27 czerwca 2009 
roku  w sprawie zmiany do Uchwały Nr XXII/187/09 Rady Gminy Miłoradz 
z dnia 6 marca 2009r. w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 
Miejscowości  Stara Wisła (zmiana I) w głosowaniu jawnym została 
przyj ęta jednogłośnie. 
 
l. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie zmiany do Uchwały Nr XX/163/08 Rady Gminy 
Miłoradz z dnia 20 grudnia 2008r. w sprawie uchwalenia gminnego programu 
profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych na 2009 rok. 
 
Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński wyjaśnił, Ŝe zmiana jest podyktowana 
zmianą składu osobowego Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych.  
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XXV/213/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 27 czerwca 2009 
roku  w sprawie zmiany do Uchwały Nr XX/163/08 Rady Gminy Miłoradz z 
dnia 20 grudnia 2008r. w sprawie uchwalenia gminnego programu 



 11 

profilaktyki i rozwi ązywania problemów alkoholowych na 2009 rok w 
głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
m. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie nadania Aktu o utworzeniu i  Statutu Gminnej 
Biblioteki Publicznej w Miłoradzu. 
 
Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński wyjaśnił, Ŝe zmiana jest podyktowana 
zaleceniami Regionalnej Izby Obrachunkowej.  
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XXV/214/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 27 czerwca 2009 
roku  w sprawie nadania Aktu o utworzeniu i  Statutu Gminnej Bibliotece 
Publicznej w Miłoradzu w głosowaniu jawnym została przyjęta 
jednogłośnie. 
 
n. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości gruntowej uŜytkownikowi 
wieczystemu. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XXV/215/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 27 czerwca 2009 
roku  w sprawie sprzedaŜy nieruchomości gruntowej uŜytkownikowi 
wieczystemu w głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
o. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie przyjęcia zaciągnięcia poŜyczki w Wojewódzkim 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Gdańsku na 
sfinansowanie wydatków związanych z inwestycją „Remont odŜelaziaczy w 
hydroforni  Mątowy Wielkie”. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XXV/216/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 27 czerwca 2009 
roku  w sprawie przyjęcia zaciągnięcia poŜyczki w Wojewódzkim Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Gdańsku na sfinansowanie 
wydatków związanych z inwestycją „Remont odŜelaziaczy w hydroforni  
Mątowy Wielkie” w głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
p. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w roku 2009 przez 
Gminę Miłoradz dla Powiatu Malborskiego. 
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Radny Pan Tadeusz Majewski stwierdził, Ŝe projekt uchwały był omawiany 
na posiedzeniu Komisji Finansowej i członkowie komisji głosowali za 
odrzuceniem projektu uchwały. Poinformował, Ŝe środki finansowe 
przekazywane na remonty dróg powiatowych muszą być wykorzystywane na 
drogi powiatowe na naszym terenie. 
Więcej uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XXV/217/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 27 czerwca 2009 
roku  w sprawie w sprawie udzielenia pomocy finansowej w roku 2009 przez 
Gminę Miłoradz dla Powiatu Malborskiego w głosowaniu jawnym została 
odrzucona 14 głosami. 
 
q. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie w sprawie udzielenia pomocy finansowej w roku 
2009 przez Gminę Miłoradz dla Powiatu Malborskiego. 
 
Radny Pan Tadeusz Majewski stwierdził, Ŝe projekt uchwały był omawiany 
na posiedzeniu Komisji Finansowej i członkowie komisji głosowali za 
przyjęciem projektu uchwały. Poinformował, Ŝe dzięki inicjatywie i 
determinacji naszych radnych i mieszkańców od kilku lat remontuje się drogi 
powiatowe na naszym terenie. Realizacja remontów na poszczególnych drogach 
jest moŜliwa dzięki wspólnemu współfinansowaniu przez gminę i starostwo. 
Więcej uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XXV/217/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 27 czerwca 2009 
roku  w sprawie w sprawie udzielenia pomocy finansowej w roku 2009 przez 
Gminę Miłoradz dla Powiatu Malborskiego w głosowaniu jawnym została 
przyj ęta jednogłośnie. 
 
r. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie w sprawie udzielenia pomocy finansowej w roku 
2009 przez Gminę Miłoradz dla Powiatu Malborskiego. 
 
Radny Pan Tadeusz Majewski stwierdził, Ŝe projekt uchwały był omawiany 
na posiedzeniu Komisji Finansowej i członkowie komisji głosowali za 
przyjęciem projektu uchwały (głosami 2:1). Poinformował, Ŝe w ubiegłym roku 
ostatni raz mieliśmy przekazywać środki finansowe na to zadanie ale mając na 
uwadze zbliŜający się remont drogi powiatowej do Miłoradza głosował za 
udzieleniem pomocy Powiatowi Malborskiemu. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Pani Katarzyna Kostrzewa – Rzoska 
poinformowała, Ŝe ten projekt został wykonany ze środków pozyskanych z 
zewnątrz i jest określony w umowie okres przez jaki ten projekt ma być 
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realizowany. Stwierdziła, Ŝe naleŜy uniknąć sytuacji zwrotu środków 
finansowych, które Starostwo pozyskało. 
 
Radna Pani Małgorzata Kielar stwierdziła, Ŝe działania Starostwa 
Powiatowego nie poprawiły infrastruktury do korzystania z Internetu 
szerokopasmowego. Wobec tych zapóźnień mieszkańcy sołectwa Pogorzała 
Wieś nie mogą skorzystać z programu „Cyfrowo połączeni – e-Inclusion na 
terenie Miasta Malborka i Gminy Miłoradz”. Warunkiem zakwalifikowania jest 
dostęp do Internetu szerokopasmowego. 
 
Radny Pan Władysław Strąk zapytał się, czy wszystkie gminy przekazały 
środki finansowe i czy ich wysokość jest taka sama dla wszystkich. 
 
Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński odpowiadając stwierdził, Ŝe wszystkie 
gminy powiatu malborskiego przekazały środki finansowe i w zróŜnicowanej 
wielkości. Gmina Miłoradz i Stare Pole wpłacają najmniej. 
Więcej uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XXV/218/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 27 czerwca 2009 
roku  w sprawie w sprawie udzielenia pomocy finansowej w roku 2009 przez 
Gminę Miłoradz dla Powiatu Malborskiego w głosowaniu jawnym została 
przyj ęta 9 głosami za, 4 głosami przeciw i 1 głosem wstrzymującym się. 
 
s. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie w sprawie wyraŜenia zgody na wyodrębnienie w 
budŜecie Gminy Miłoradz środków stanowiących fundusz sołecki w roku 
budŜetowym 2010. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XXV/219/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 27 czerwca 2009 
roku  w sprawie w sprawie wyraŜenia zgody na wyodrębnienie w budŜecie 
Gminy Miłoradz środków stanowiących fundusz sołecki w roku 
budŜetowym 2010 w głosowaniu jawnym została przyjęta 13 glosami za i 1 
głosem przeciw. 
 
t. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie w sprawie obsługi bankowej budŜetu. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XXV/220/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 27 czerwca 2009 
roku  w sprawie w sprawie obsługi bankowej budŜetu w głosowaniu jawnym 
została przyjęta jednogłośnie. 
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u. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy na rok 2009 (zmiana II). 
 
Skarbnik Gminy Pani Marzena Jendernalik złoŜyła autopoprawkę do 
projektu uchwały, w dziale rolnictwo i łowiectwo, rozdziale infrastruktura 
wodociągowa i sanitacyjna wsi zmniejsza się plan wydatków majątkowych z 
rozbudowy sieci wodociągowej w Miłoradzu o kwotę 65.000zł i z budowy 
kanalizacji sanitarnej w Pogorzałej Wsi o kwotę 2.300.000zł. Natomiast w 
przychodach zmniejsza się plan przychodów z tytułu zaciągnięcia kredytu na 
budowę kanalizacji sanitarnej w Pogorzałej Wsi o kwotę 2.300.000zł. 
 
Radna Pani Małgorzata Kielar zapytała się jaka jest szansa aby Pogorzała 
Wieś miała kanalizację. 
 
Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński odpowiadając stwierdził, Ŝe działania 
podejmowane w celu pozyskania środków finansowych z zewnątrz na realizację 
zadania są przez Urząd Marszałkowski odrzucane. Dwukrotnie odrzucono nasz 
wniosek o dofinansowanie z powodu nie uznania nas jako aglomeracji. Jeden 
wniosek o uznanie nas aglomeracją został zagubiony, a na złoŜony drugi mimo, 
Ŝe leŜymy w obrębie NATURY 2000, nie uznano nas jako aglomerację.  
Obecnie jest kompletowany wniosek do innego programu, w którym ujmujemy 
kanalizację Pogorzałej Wsi i Mątw Wielkich oraz budowę wodociągu w 
Gnojewie. 
 
Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek poddał pod 
głosowanie poprawki zgłoszone przez Skarbnika Gminy Panią Marzenę 
Jendernalik. 
 
Zgłoszone przez Skarbnika Gminy Panią Marzeną Jendernalik poprawki 
do projektu uchwały zmian w budŜecie w głosowaniu jawnym zostały 
przyj ęte jednogłośnie. 
 
Skarbnik Gminy Pani Marzena Jendernalik omówiła zmiany w budŜecie: 
ROLNICTWO I ŁOWIECTWO 
W rozdziale 01010 – Infrastruktura wodociągowa i sanitacyjna wsi zmniejsza 
się plan wydatków majątkowych z rozbudowy sieci wodociągowej w Miłoradzu 
o kwotę 65.000zł i z budowy kanalizacji sanitarnej w Pogorzałej Wsi o kwotę 
2.300.000zł, jednocześnie zwiększa się plan wydatków majątkowych o kwotę 
15.000zł na zakup i montaŜ urządzenia do likwidacji fetoru kanalizacyjnego w 
przepompowni ścieków oraz 20.000zł na zakup i montaŜ odŜelaziacza w 
hydroforni w Mątowach Wielkich. 
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W rozdziale 01036 – Restrukturyzacja i modernizacja sektora Ŝywnościowego 
oraz rozwój obszarów wiejskich zwiększa się plan wydatków majątkowych o 
kwotę 125.000zł na realizację programu Odnowa wsi. 
TRANSPORT I ŁĄCZNOŚĆ 
W rozdziale 60014 – Drogi publiczne powiatowe zmniejsza się plan wydatków 
majątkowych jako dotacja celowa na pomoc finansową dla Starostwa 
Powiatowego w Malborku o kwotę 1.579.073zł. 
ADMINISTRACJA PUBLICZNA 
W rozdziale 75011 – Urzędy wojewódzkie zmniejsza się plan wydatków z 
dodatkowego wynagrodzenia rocznego o kwotę 260zł, jednocześnie zwiększa 
się plan wydatków na wynagrodzenia osobowe o w/w kwotę. 
W rozdziale 75023 – Urzędy gmin zmniejsza się plan wydatków z dodatkowego 
wynagrodzenia rocznego o kwotę 1.102zł, jednocześnie zwiększa się plan 
wydatków na wynagrodzenia osobowe o kwotę 1.102zł i na zakup materiałów 
elektrycznych do urzędu o kwotę 5.000zł. 
BEZPIECZEŃSTWO PUBLICZNE I OCHRONA PRZECIWPOśAROWA 
W rozdziale 75421 – Zarządzanie kryzysowe zwiększa się plan wydatków 
bieŜących o kwotę 5.000zł jako dotacja celowa na pomoc finansową dla 
Starostwa Powiatowego w Malborku na pokrycie kosztów funkcjonowania 
Centrum Zarządzania Kryzysowego w powiecie malborskim. 
OBSŁUGA DŁUGU PUBLICZNEGO 
W rozdziale 75702 – Obsługa papierów wartościowych, kredytów i poŜyczek 
jednostek samorządu terytorialnego zmniejsza się plan wydatków bieŜących o 
kwotę 119.627zł.  
RÓśNE ROZLICZENIA 
W rozdziale 75818 – Rezerwy ogólne i celowe zmniejsza się plan wydatków z 
rezerwy celowej na realizację zadań własnych dotyczących zarządzania 
kryzysowego o kwotę 5.000zł, rezerwy ogólnej 8.000zł oraz z rezerwy na 
wydatki inwestycyjne o kwotę 125.000zł. 
OŚWIATA I WYCHOWANIE 
W rozdziale 80101 – w Szkole Podstawowej w Kończewicach zmniejsza się 
plan wydatków bieŜących o kwotę 450zł. W Szkole Podstawowej w Miłoradzu 
zwiększa się plan wydatków na zakup i montaŜ monitoringu o kwotę 9.400zł.  
W rozdziale tym zwiększa się plan dochodów o kwotę 1.400zł – środki 
otrzymane z PZU na dofinansowanie załoŜenia monitoringu w szkole. 
POMOC SPOŁECZNA 
W rozdziale 85202 – Domy pomocy społecznej zwiększa się plan wydatków 
bieŜących o kwotę 28.600zł z przeznaczeniem na pokrycie kosztów pobytu 
dwóch podopiecznych w Domu Pomocy Społecznej. 
W rozdziale 85295 – Pozostała działalność zwiększa się plan wydatków 
majątkowych o kwotę 27.000zł z przeznaczeniem na dokończenie remontu 
budynku na mieszkania socjalne. 
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EDUKACYJNA OPIEKA WYCHOWAWCZA  
W rozdziale 85415 – Pomoc materialna dla uczniów zwiększa się plan 
wydatków bieŜących o kwotę 450zł  z przeznaczeniem na wypłatę stypendium 
dla najlepszych uczniów. 
KULTURA FIZYCZNA I SPORT 
W rozdziale 92601 – Obiekty sportowe zwiększa się plan wydatków 
majątkowych o kwotę 40.000zł z przeznaczeniem na wykonanie boiska 
asfaltowego w Gnojewie. 
W rozdziale 92605 – Zadania w zakresie kultury fizycznej i sportu zmniejsza się 
plan wydatków bieŜących o kwotę 50.000zł, jednocześnie zwiększa się plan 
wydatków na dotację celową z budŜetu na dofinansowanie Stowarzyszenia 
Sportowego „Gminnego Ludowego Klubu Sportowego Delta”.  
PRZYCHODY 
Zmniejsza się plan przychodów z tytułu zaciągnięcia kredytu na budowę 
kanalizacji sanitarnej w Pogorzałej Wsi o kwotę 2.300.000zł i na remont drogi 
powiatowej nr 2901G/09476 o kwotę 1.650.900zł i  jednocześnie zwiększa się 
plan przychodów z tytułu zaciągnięcia poŜyczki z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Gdańsku na zakup i montaŜ 
odŜelaziacza w hydroforni w Mątowach Wielkich o kwotę 12.000zł. 
ROZCHODY 
Zmniejsza się plan rozchodów z tytułu umorzenia raty poŜyczki z 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 
Gdańsku o kwotę 10.800zł.  
 
Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek poddał pod 
głosowanie projekt ww. uchwały. 
 
Uchwała Nr XXV/221/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 27 czerwca 2009 
roku  w sprawie zmian w budŜecie gminy na rok 2009 (zmiana III) w 
głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
v. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie zmiany załącznika do Uchwały Nr XX/167/08 z dnia 
20 grudnia 2008 roku w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy Miłoradz na rok 
2009 (zmiana III). 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XXV/222/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 27 czerwca 2009 
roku  w sprawie zmiany załącznika do Uchwały Nr XX/167/08 z dnia 20 
grudnia 2008 roku w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy Miłoradz na rok 
2009 (zmiana III) w głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
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w. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie powołania Zastępcy Kierownika Urzędu Stanu 
Cywilnego w Miłoradzu. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XXV/223/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 27 czerwca 2009 
roku  w sprawie powołania Zastępcy Kierownika Urzędu Stanu Cywilnego 
w Miłoradzu w głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
Obrady sesji opuścił Radny Pan Ryszard Bolek. 
 
Ad. 9 
Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński w odpowiedzi na zapytania i interpelacje, 
poinformował, Ŝe podwyŜszenie komina w Szkole Podstawowej w 
Kończewicach jest sprawą złoŜoną. NaleŜy wykonać dokumentację oraz 
uzyskać wszystkie niezbędne pozwolenia. Wstępne szacunki wykazują, Ŝe koszt 
podniesienia o 1 metr wynosi 5.000zł. Obecnie jest prowadzony remont 
istniejącego komina na który obowiązuje uproszczona procedura. 
W sprawie opłaty za ścieki poinformował, Ŝe w opłacie są koszty utylizacji oraz 
koszty związane z przesyłem. Koszty przesyłowe dolicza się do kaŜdego metra 
sześciennego odprowadzanych ścieków. 
W temacie dodatkowych pojemników do segregacji śmieci stwierdził, Ŝe za 
kaŜdy pojemnik jest pobierana miesięczna opłata. Decyzję o ustawienie 
dodatkowych pojemników musi być przemyślana. Informacja o cenach stanowi 
załącznik nr 6 do protokołu. 
Ponadto stwierdził, Ŝe nie ma moŜliwości aby przy garaŜach na osiedlu w 
Miłoradzu zamontować lampę oświetleniową. 
Poinformował, Ŝe przeniesienie tablicy informacyjnej w Bystrzu przy sklepie nie 
jest moŜliwe gdyŜ właściciel nie wyraŜa zgody na montaŜ. 
W sprawie stawku stwierdził, Ŝe informacja w poniedziałek zostanie przekazana 
Panu Osipiakowi i pracownicy robót publicznych pomogą uprzątnąć ten teren. 
W temacie uprzątnięcia krawęŜników z boiska w Starej Wiśle stwierdził, Ŝe 
jeŜeli w ciągu dwóch tygodni nie będzie koncepcji zagospodarowania 
krawęŜników na terenach gminnych, zostaną one przekazane osobom 
fizycznym. 
W sprawie tablic informacyjnych wzdłuŜ drogi krajowej nr 22 stwierdził, Ŝe 
zostały wysłane pisma do Dyrekcji Dróg Krajowych w sprawie informacji o 
sanktuarium Błogosławionej Doroty, natomiast w sprawie rezerwatu 
mątowskiego nie wysyłano pisma.  
W temacie „witaczy” poprosił aby zorganizować konkurs na projekt. 
W sprawie szybko zapalającego się oświetlenia ulicznego stwierdził, Ŝe 
zainstalowane włączniki zmierzchowe miały być najlepsze, zwróci się z 
pytaniem czy istnieje moŜliwość opóźnienia włączania się do oświetlenia. 
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Powrót do włączników ustawianych ręcznie nie ma sensu, gdyŜ wcześniej nie 
zdały egzaminu. 
W temacie wymiany tablicy w Pogorzałej Wsi stwierdził, Ŝe obecnie nie ma 
środków finansowych na zakup nowej, która kosztuje 2.000zł.  
 
Ad. 10 
Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński poinformował, Ŝe do materiałów na sesję 
dołączono celem zapoznania się. Raport z wykonania programu ochrony 
środowiska i sprawozdanie z realizacji planu gospodarki odpadami dla Gminy 
Miłoradz (załącznik nr 7 do protokołu), sprawozdanie z działalności Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Miłoradzu za 2008r. (załącznik nr 8 do 
protokołu) oraz zestawienie wywiezionego gruzu na drogi śródpolne (załącznik 
nr 9 do protokołu). 
  
Radny Pan Tadeusz Majewski stwierdził, Ŝe Pani Dyrektor Gminnego 
Ośrodka Kultury i Sportu Wiesława Puchalska złoŜyła pismo w sprawie 
zwiększenia dotacji o 10.000zł argumentuje tym Ŝe od 2003 roku niebyło 
podwyŜki, proponuje spotkanie komisji społecznej i komisji finansowej w 
sprawie udzielenia bądź nie udzielenia dotacji w dniu 3 lipca o godzinie 15.00 w 
Urzędzie Gminy Miłoradz. 
 
Radny Pan Władysław Strąk o niepoprawną komunikacją między urzędem 
gminy a radnymi, stwierdził Ŝe naleŜy to zmienić. 
 
Pani Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu  w sprawie doŜynek 
gminnych które odbędą się w Gnojewie, ma prośbę do sołtysów aby sołectwa 
zaangaŜowały się w tworzeniu wieńców doŜynkowych, następną sprawę jaką 
poruszyła jest impreza plenerowa która odbędzie się 18 lipca, „dzień dla rzeki”, 
przy rzece Świętej (oczyszczanie rzeki), stwierdziła Ŝe naleŜy ująć to w 
budŜecie. 
 
Ad. 11 
Przewodniczący Rady Gminy Pani Katarzyna Kostrzewa – Rzoska ogłosiła 
zakończenie obrad oraz podziękowała za udział w obradach XXV Sesji Rady 
Gminy Miłoradz. 
 
 

PRZEWODNICZĄCY RADY 
 

Katarzyna Kostrzewa - Rzoska 


